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BRMG.0012.55.2023/KSiB   
 

PROTOKÓŁ NR 64–06/2023 
 

Z sześćdziesiątego czwartego posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta 

Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się 31 sierpnia 2023 roku, 

a rozpoczęło się o godz. 7:00 w Sali Seàn'a Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu w 

Gdańsku przy ul. Wały Jagiellońskie 1. 
 

Na siedmiu członków Komisji Strategii i Budżetu, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu, prowadzący 

obrady, otworzył 64 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych i 

powiedział, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą elektroniczną 

wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku – druk nr 1753. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektorka Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku 

 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie ustalenia zasad i trybu realizacji programu stypendialnego Prezydenta 

Miasta Gdańska dla studentów i doktorantów im. Daniela Gabriela Fahrenheita – 

druk nr 1746. 
Przedstawia: Pan Grzegorz Kryger – Dyrektor Wydziału Edukacji 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania jednorazowego stypendium 

Prezydenta Miasta Gdańska dla uczniów szczególnie uzdolnionych oraz 

maturzystów osiągających najwyższy wynik z egzaminu maturalnego w ramach 

Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży 

pobierających naukę na terenie Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1747. 
Przedstawia: Pan Grzegorz Kryger – Dyrektor Wydziału Edukacji 
  

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół, dla których organem 

prowadzącym jest Miasto Gdańsk – druk nr 1748.  
Przedstawia: Pan Grzegorz Kryger – Dyrektor Wydziału Edukacji 
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5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 

Miasta Gdańska w sprawie określenia źródeł dochodów własnych gromadzonych na 

wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania 

planów finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów własnych 

samorządowych jednostek budżetowych – druk nr 1730 

Przedstawia: Pan Grzegorz Kryger – Dyrektor Wydziału Edukacji 
 

6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych 

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w 

którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska publicznych 

przedszkolach – druk nr 1731. 
Przedstawia: Pan Grzegorz Kryger – Dyrektor Wydziału Edukacji 
 

7. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie utworzenia jednostki budżetowej „Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych” 

poprzez połączenie Centrum Obsługi Placówek Oświatowych Nr 1 w Gdańsku i 

Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz nadania jej statutu 

– druk nr 1734. 
Przedstawia: Pan Grzegorz Kryger – Dyrektor Wydziału Edukacji 
 

8. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Miasta 

Gdańska dla przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół oraz 

placówek publicznych i niepublicznych prowadzonych przez osoby prawne inne niż 

jednostka samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Gdańska oraz 

trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania – druk 

nr 1741. 
Przedstawia: Pani Bogumiła Bieniasz – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
 

9. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 

wysokości i trybu przyznania jednorazowej pomocy finansowej na 

zagospodarowanie dla rodzin repatrianckich z Kazachstanu, zaproszonych na pobyt 

stały do Gdańska – druk nr 1750. 
Przedstawia: Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

10. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok – druk nr 1751 .    
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
 

11. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 1752 .  
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
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12. Omówienie wykonania budżetu Miasta Gdańska za I półrocze 2023 r. 
Przedstawia: Pani Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
 

13. Wnioski Komisji do projektu budżetu Miasta Gdańska na rok 2024. 
 

14. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

 

Przewodniczący poinformował, że do zmian w budżecie i w WPF-ie czyli do druków nr 

1751 i 1752 wpłynęły Autopoprawki.  
 

Wobec braku uwag do porządku obrad Komisja przeszła do omawiania 

poszczególnych punktów.  

PUNKT – 1 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia zadań, 

na które przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2023 roku – druk nr 1753. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXVI sesji Rady Miasta Gdańska z 31 

sierpnia 2023 r. – sprawa BRMG.0006.250.2023). 

 

Pan Marcin Męczykowski – Zastępca Dyrektorki Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Rodzinie w Gdańsku w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: panie przewodniczący, szanowna Komisjo, zmiana dotyczy podziału środków 

pochodzących z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Główna 

zmiana jest skutkiem zwiększenia środków na miejsce w warsztacie terapii zajęciowej o 

150 zł na osobę na miesiąc. Pozostałe zmiany mają charakter techniczny. Dotyczą 

przesunięcia niewykorzystanych środków na zadania cieszące się większym 

zainteresowaniem osób z niepełnosprawnością.  
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1753. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Marcina Męczykowskiego – Zastępcę Dyrektorki Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku, a następnie w wyniku przeprowadzonego 

głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały, zawarty w druku nr 1753. (Opinia nr 64-06/522-80/2023) 
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PUNKT – 2 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie ustalenia zasad i trybu realizacji programu stypendialnego Prezydenta 

Miasta Gdańska dla studentów i doktorantów im. Daniela Gabriela Fahrenheita – 

druk nr 1746. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXVI sesji Rady Miasta Gdańska z 31 

sierpnia 2023 r. – sprawa BRMG.0006.243.2023). 
 

Pan Grzegorz Kryger - Dyrektora Wydziału Edukacji w imieniu wnioskodawcy 

przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: panie przewodniczący, szanowni państwo, projekt uchwały Rady Miasta 

Gdańska zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia zasad i trybu realizacji programu 

stypendialnego Prezydenta Miasta Gdańska dla studentów i doktorantów im. Daniela 

Gabriela Fahrenheita, zasadnicza zmiana, która następuje w dotychczasowej uchwale to 

po pierwsze w tej części dotyczącej stypendium dla doktorantów, a więc to jest ta czwarta 

kategoria programu stypendialnego pojawia się treść w języku angielskim ze względu na 

to, że stypendium z założenia jest skierowane do obcokrajowców, więc to było sporym 

wyzwaniem dla tych pierwszych stypendystów w tym roku. Druga rzecz to jest tak na 

dobra sprawę zamiana techniczna wynikająca z doświadczenia również tegorocznego to 

znaczy urealnienie i zmiana dat jeżeli chodzi o funkcjonowanie tego stypendium w ciągu 

roku, dostosowanie po prostu do roku akademickiego, a więc dotychczas to ogłoszenie 

konkursu następowało 31 lipca. Teraz jest to przesunięte na 24 maja i w związku z tym 

pozostałe daty również się zmieniają, a więc wnioski składane są do 15 września, 

ogłoszenie wyników konkursu 15 października. Pozostałe zapisy się nie zmieniają.    
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1746. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Grzegorza Krygera – Dyrektora Wydziału Edukacji, a następnie 

w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, przyjęła i 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1746. (Opinia nr 64-

06/523-81/2023) 

PUNKT – 3 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania jednorazowego stypendium 

Prezydenta Miasta Gdańska dla uczniów szczególnie uzdolnionych oraz 
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maturzystów osiągających najwyższy wynik z egzaminu maturalnego w ramach 

Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży 

pobierających naukę na terenie Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1747. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXVI sesji Rady Miasta Gdańska z 31 

sierpnia 2023 r. – sprawa BRMG.0006.244.2023). 
 

Pan Grzegorz Kryger - Dyrektora Wydziału Edukacji w imieniu wnioskodawcy 

przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: jeżeli chodzi o ten druk mówimy tutaj z kolei o stypendium jednorazowym 

Prezydenta Miasta Gdańska dla uczniów szczególnie uzdolnionych i maturzystów. Z jednej 

stronie mówimy o zmianie technicznej, a więc na skutek wydzielenia z Wydziału Rozwoju 

Społecznego Wydziału Edukacji taki zapis również w tym dokumencie się pojawia. Pojawia 

się zapis dotyczący właśnie Wydziału Edukacji. Natomiast ważniejsza zmiana pokrótce ją 

tylko opiszę dotyczy pojawienia się zupełnie nowej kategorii stypendium. Do tej pory 

stypendia były przyznawane w pięciu kategoriach, z czego cztery były stypendiami typowo 

nazwijmy je, naukowymi, piąta kategoria to były szczególnie uzdolnieni. To były dzieci, 

młodzież, która niekoniecznie uzyskiwała najwyższe oceny, ale rzeczywiście na jakimś polu 

bardzo się realizowały i to był tzw. program mentorski w danym roku szkolnym dla danego 

ucznia. Pojawia się szósta kategoria Odyseja umysłu. Myślę, że państwo radni znają ten 

program. Jedyny problem, który my mieliśmy jako miasto jako ten program prowadzący 

to było dofinansowanie de facto sukcesu naszych uczniów. Chodziło o wyjazd. Wiecie 

państwo, że jest bardzo kosztowny. Wczoraj też na Komisji edukacji to mówiłem, bardzo 

kosztowny, finały są w Stanach Zjednoczonych i co roku nasi reprezentanci tam udział 

biorą i jedynym rozwiązaniem było pojawienie się tego po prostu jako dodatkowej 

kategorii stypendium.   
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1747. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Grzegorza Krygera – Dyrektora Wydziału Edukacji, a następnie 

w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 głosami za, przyjęła i 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1747. (Opinia nr 64-

06/524-82/2023) 

PUNKT – 4 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół, dla których organem 

prowadzącym jest Miasto Gdańsk - druk nr 1748. 
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXVI sesji Rady Miasta Gdańska z 31 

sierpnia 2023 r. – sprawa BRMG.0006.245.2023). 
 

Pan Grzegorz Kryger - Dyrektora Wydziału Edukacji w imieniu wnioskodawcy 

przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: jeżeli chodzi o ten druk to bardzo istotna zmiana w dokumencie, który dotyczy 

wynagrodzeń nauczycieli. Mówimy o regulaminie wynagradzania, który obowiązuje w 

mieście Gdańsku. Zmiana, którą chcemy państwu radnym przedstawić w tym roku dotyczy  

w znacznej mierze dyrektorów i wicedyrektorów gdańskich jednostek, zwłaszcza 

dyrektorów. 158 dyrektorów od 1 września kieruje naszymi placówkami oświatowymi w 

tym roku szkolnym. Zapowiadane już wcześniej zmiany dotyczą dwóch składników, które 

są regulowane w regulaminie wynagrodzeń. Dyrektor każdej placówki otrzymuje 

wynagrodzenie takie jak nauczyciel, a więc jest to to wynagrodzenie, które jest regulowane 

na szczeblu centralnym przez rząd, natomiast my głównie regulujemy dodatek funkcyjny 

i tutaj proponowana podwyżka to średnio na etat 1500 zł. Podwyżka wynagrodzenia 

dyrektorów również dotyczy dodatku motywacyjnego. On nie jest de facto kwotowo 

uregulowany w regulaminie wynagradzania. Tutaj pojawia się zmiana, która została 

uzgodniona ze związkami zawodowymi, a więc podwyżka tego maksymalnego dodatku do 

60% osobistego wynagrodzenia zasadniczego. Pojawia się również zmiana na poziomie 

wynagrodzenia dla wicedyrektora, to jest symboliczna, wiemy, że to nie jest ostatni etap 

tych zmian, to jest na początek na ten moment 300 zł dla wicedyrektora szkoły, czy 

placówki. Jeżeli chodzi o pozostałe zmiany, tutaj są również zapisy dotyczące kryteriów 

przyznawania dodatku motywacyjnego. One zostały wpisane tutaj też na wniosek 

związków zawodowych. Cały dokument zgodnie z przepisami został uzgodniony ze 

związkami zawodowymi. Oczywiście nie we wszystkich punktach się zgadzaliśmy. Związki 

zawodowe akceptują i popierają zmiany wynagrodzeń dla dyrektorów, natomiast apelują 

jeszcze o podwyższenie wynagrodzenia dla nauczycieli. My zadeklarowaliśmy w protokole 

uzgodnień i rozbieżności, który został podpisany ze związkami zawodowymi w sierpniu, 

że do kolejnych rozmów nad regulaminem wynagradzania wracamy w I kwartale 2024 r. 

Dziękuję.      
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. 

 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Cieszymy się z tych podwyżek dla dyrektorów, bo one już powinny być dawno temu 

wprowadzone. Z racji natomiast, że czasami brakuje nam, nie czasami, ale brakuje osób 

chętnych do prowadzenia szkoły jest to motywacją dla przyszłych dyrektorów, ale też 

czekamy na podwyżki dla nauczycieli. Tak jak mówiliśmy na Komisji Edukacji jest to w tym 

momencie jakiś taki policzek dla nauczycieli, także reakcja będzie różna. Związki 
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zawodowe też to omawiały, ale czekamy na te podwyżki dla wszystkich nauczycieli, 

również dla obsługi, administracji szkół. Dziękuję bardzo.  
 

Pan Grzegorz Kryger - Dyrektora Wydziału Edukacji 

Jeżeli mogę skomentować. Słowo policzek mi bardzo nie pasuje w tym wypadku. Jest to 

zmiana, która jest bardzo pozytywnie przyjęta również przez związki zawodowe. Związki 

zawodowe apelują o podwyższenie kwoty. Myśmy deklarowali, że jeśli tylko sytuacja 

budżetowa miasta się poprawi możemy rozmawiać, ale raczej o dodatkach dla 

wychowawców klas. To również ze związkami zawodowymi przedyskutowaliśmy. Dodatki 

motywacyjne zmiana proponowana przez związki zawodowe w tym roku kosztowałyby 

nas rzeczywiście kilka milionów złotych, natomiast odczuwalna zmiana dla nauczycieli to 

byłoby ok 30 zł i to byłoby według mnie dużo gorszym rozwiązaniem niż to co teraz 

proponujemy. Cały czas podkreślamy, że jednak my jako pion prowadzący nie regulujemy 

wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli, a ono dzisiaj wiemy, że w przypadku nauczyciela 

poczatkującego prawie nie odbiega od pensji minimalnej, więc myślę, że też duża zapaść 

jeżeli chodzi o wakaty, braki kadrowe w naszych placówkach.    
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta 

Od przyszłego roku rząd planuje podnieść wynagrodzenia nauczycieli o 12% od stycznia. 
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Mówimy tutaj też o dodatkach samorządowych.  
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta 

Wynagrodzenie jest wynagrodzeniem zasadniczym finansowane z subwencji oświatowej.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Tak, natomiast ja nie będę się tutaj ze względu na czas rozgadywać, ale po prostu uważam, 

że jest to też przyczyna tego, że nie ma chętnych dyrektorów do pracy i jest to jak 

najbardziej, nie jestem przeciwna podwyżkom, ale my też będziemy musieli tym 

nauczycielom odpowiadać, ja będę pytana również jak tam nasze pensje, więc po prostu 

z racji na to, że też trzeba ludziom mówić. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Pani radnej odpowiem co można mówić.  
 

Radna Barbara Imianowska – członek Komisji 

Ja już wiem co mogę mówić.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Pani radna mówi, że nie wie co mówić, więc ja powiem co może warto mówić wszystkim 

państwu. Wszystko rozbija się jak zwykle o pieniądze, a jak wiemy mamą panią Skarbnik, 
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budżet tegoroczny miasta jest mniejszy o 500 mln zł na wydatki bieżące, z których 

moglibyśmy sfinansować m. in. podwyżki dla nauczycieli w jakimś stopniu. Jeżeli obcina 

się samorządowi po raz kolejny środki oczywiście możemy i warto o tym mówić, że więcej 

środków zostaje w kieszeni mieszkańców, ale właśnie pojawia się presja płacowa m. in. od 

nauczycieli, od kierowców autobusów, pracowników obsługi, urzędników, co jest 

zrozumiałe przy tak szalejącej, galopującej inflacji. I co robi Polski rząd? Polski rząd wraz z 

większością sejmową zmniejsza dochody samorządów jednocześnie oczekując, że będzie 

realizować te oczekiwania, które pani radna m. in. przedstawiła. Ciężko nawet budżet 

domowy sobie wyobrazić, kiedy mamy rosnące ceny kredytów, czynszów, energii 

elektrycznej, a pani pracodawca zamiast podwyższyć to obcina wynagrodzenie. W taki 

sposób samorządy długo funkcjonować nie mogą i mam nadzieję, że niedługo to się 

zmieni. Proszę pani przewodnicząca Wasilewska.    

 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 

Pan przewodniczący wyjął mi z ust. Właśnie to chciałam powiedzieć.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1748. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Grzegorza Krygera – Dyrektora Wydziału Edukacji, a następnie 

w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1748. (Opinia nr 64-

06/525-83/2023) 

 

PUNKT – 5 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 

Miasta Gdańska w sprawie określenia źródeł dochodów własnych gromadzonych na 

wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania 

planów finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów własnych 

samorządowych jednostek budżetowych - druk nr 1730. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXVI sesji Rady Miasta Gdańska z 31 

sierpnia 2023 r. – sprawa BRMG.0006.227.2023). 
 

Pan Grzegorz Kryger - Dyrektora Wydziału Edukacji w imieniu wnioskodawcy 

przedstawił projekt uchwały. 
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Powiedział: panie przewodniczący, szanowni państwo, opiniowanie projektu uchwały 

Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 

źródeł dochodów własnych gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia 

oraz sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla wydzielonych rachunków 

dochodów własnych samorządowych jednostek budżetowych. Tytuł uchwały jest dłuższy 

niż uzasadnienie, ale tak na dobrą sprawę zmieniamy technicznie w załączniku tylko i 

wyłącznie jeden zapis. Załącznik stanowi wykaz placówek, które takie dochody własne 

gromadzą. Na skutek zmiany w sieci oświatowej zamiast dwóch przedszkoli nr 57 i 59 

pojawia się Zespół Przedszkolny nr 3 przy ul. Kołobrzeskiej 71. Dziękuję.  
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1730. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Grzegorza Krygera – Dyrektora Wydziału Edukacji, a następnie 

w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1730. (Opinia nr 64-

06/526-84/2023) 

PUNKT – 6 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci objętych 

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w 

którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska publicznych 

przedszkolach - druk nr 1731. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXVI sesji Rady Miasta Gdańska z 31 

sierpnia 2023 r. – sprawa BRMG.0006.228.2023). 
 

Pan Grzegorz Kryger - Dyrektora Wydziału Edukacji w imieniu wnioskodawcy 

przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: mówimy tutaj o uchwale w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego dzieci objętych wychowaniem przedszkolnym do końca 

roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat wprowadzonych przez 

Gminę Miasta Gdańska w publicznych przedszkolach. Ustawodawca daje nam możliwość 

i rzeczywiście z niej korzystamy pobierania opłat za pobyt dziecka w przedszkolu powyżej 

5 godzin. Te pierwsze 5 godzin realizacji podstawy programowej jest bezpłatne, powyżej 

5 godzin za każdą godzinę rodzic płaci do tej pory złotówkę. Ustawodawca co roku też 

określa maksymalną kwotę, którą można pobierać od rodzica. W tym roku określił to na 
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poziomie 1,30 zł i do takiej kwoty podwyższamy tą opłatę w tym roku od tego roku 

szkolnego. Jeżeli chodzi o skutek dla budżetu to za te 3 miesiące roku 2023 to będzie 

210 000 zł. W roku 2024 przewidujemy ok 850 000 zł.      
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1731. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Grzegorza Krygera – Dyrektora Wydziału Edukacji, a następnie 

w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1731. (Opinia nr 64-

06/527-85/2023) 

PUNKT – 7 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie utworzenia jednostki budżetowej „Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych” 

poprzez połączenie Centrum Obsługi Placówek Oświatowych Nr 1 w Gdańsku i 

Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz nadania jej statutu 

- druk nr 1734. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXVI sesji Rady Miasta Gdańska z 31 

sierpnia 2023 r. – sprawa BRMG.0006.231.2023). 
 

Pan Grzegorz Kryger - Dyrektora Wydziału Edukacji w imieniu wnioskodawcy 

przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: wczoraj też na Komisji Edukacji to referowałem, mówimy tutaj de facto o 

statucie Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych, zmiana, którą też dzisiaj przy jednej z 

uchwał wspominałem, mówimy o zmianie w sieci oświatowej, dwa przedszkola łączymy w 

Zespół Przedszkolny nr 3. Również taka zmiana w statucie GCUW-u się pojawia. Ta 

placówka jest obsługiwana przez Gdańskie Centrum Usług Wspólnych.   

 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 

Chodzi o urealnienie załącznika, który jest wykazem placówek obsługiwanych przez 

GCUW, gdzie wszystkie dane muszą się zgadzać, nowe nazewnictwo, które weszło już 

uchwałą w lutym tego roku i Zarządzenie Prezydenta.  
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1734. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Grzegorza Krygera – Dyrektora Wydziału Edukacji oraz Panią 

Emilię Kosińską – Zastępcę Skarbnika Miasta Gdańska, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1734. (Opinia nr 64-06/528-86/2023) 

PUNKT – 8 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Miasta 

Gdańska dla przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół oraz 

placówek publicznych i niepublicznych prowadzonych przez osoby prawne inne niż 

jednostka samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Gdańska oraz 

trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania - druk 

nr 1741. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXVI sesji Rady Miasta Gdańska z 31 

sierpnia 2023 r. – sprawa BRMG.0006.238.2023). 
 

Pan Grzegorz Kryger - Dyrektora Wydziału Edukacji w imieniu wnioskodawcy 

przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: początek roku, musimy się organizacyjnie też poukładać, zaczynamy nowy rok 

szkolny i tutaj również zmiana organizacyjna. Mówimy tutaj o uchwale zmieniającej 

uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji, czyli tym razem na styku 

Urząd Miejski Wydział Edukacji i placówki niesamorządowe. W uchwale, która do tej pory 

obowiązuje obowiązywać będzie nadal. Zmieniamy zapisy techniczne w załącznikach do 

tej uchwały, czyli wszystkie zmiany dotyczące Wydziału Rozwoju społecznego zamieniane 

są na Wydział Edukacji. Zmienia się również data, która pojawiał się w tej uchwale. 

Określamy, że w terminie do 15-go danego miesiąca składają podmioty, o których mowa 

w tej uchwale w Urzędzie Miejskim w Gdańsku informację o faktycznej liczbie uczniów w 

formie pisemnej odpowiednio według wzoru, który jest załącznikiem do tej uchwały. To 

jedyne zmiany, które w tej treści się pojawiają.    
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1741. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Grzegorza Krygera – Dyrektora Wydziału Edukacji, a następnie 



12 

 

w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1741. (Opinia nr 64-

06/529-87/2023) 

PUNKT – 9 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 

wysokości i trybu przyznania jednorazowej pomocy finansowej na 

zagospodarowanie dla rodzin repatrianckich z Kazachstanu, zaproszonych na pobyt 

stały do Gdańska - druk nr 1750. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXVI sesji Rady Miasta Gdańska z 31 

sierpnia 2023 r. – sprawa BRMG.0006.247.2023). 
 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

w imieniu wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: druk 1750 uchwała w sprawie określenia wysokości i trybu przyznania 

jednorazowej pomocy finansowej na zagospodarowanie dla rodzin repatrianckich z 

Kazachstanu zaproszonych na pobyt stały do Gdańska. To jest uchwała de facto 

uzupełniająca uchwałę Rady Miasta z marca zapraszającą 4 rodziny. Przypomnę, że od 

dwóch lat zapraszamy już 4 rodziny repatrianckie nie dwie i w warunkach tych ramowych 

sprzed 2021 r. określone jest, że oprócz innych form wsparcia przyznaje się jednorazową 

pomoc w wysokości 10 000 zł na osobę i tu musimy to dookreślić, w związku z czym 

przyznaje się pomoc 4 rodzinom, 3 razy po 30 000 zł oraz po 20 000 zł. Jak mówiłem przed 

chwilą jest to mnożnik liczby osób w rodzinie. Uzupełniająco jedna z tych rodzin już jest 

na miejscu, a dwie inne rodziny będą za chwilę we wrześniu, a ostatnia rodzina w 

październiku. Uprzejmie proszę o przyjęcie uchwały.  
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję i powiedział. Pozwolę sobie krótko skomentować, bo to jest 

faktycznie bardzo fajny projekt, który miasto Gdańsk realizuje. Na początku były dwie 

rodziny, teraz już są cztery rodziny. Cieszę się, że trafiają one do nas, do naszego miasta i 

też pozwalają to miasto rozwijać.  

 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 

Chciałam zapytać czy te kolejność naboru jest jakoś ustalona czy kto pierwszy złoży 

dokumenty, czy coś takiego?  

 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Trochę kto pierwszy złoży dokumenty. Tak to wygląda. Też będziemy próbowali w 

przyszłym roku jeszcze poprzedzać to pewną formą rozmów z kandydatami, żeby jak 

najbardziej dostosowywać ich możliwości językowe do naszej rzeczywistości, bo często… 
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Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 

To jest potem trudność.  

 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Oni się dość dobrze odnajdują w praktyce nawet ci, którzy mają duże trudności językowe 

patrząc z perspektywy 26 lat funkcjonowania programu wszyscy się odnajdują wcześniej 

czy później. Już wiadomo, że obecnie rynek pracy jest taki, że nie ma problemu z pracą 

jeżeli ktoś chce.  

 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 

Czy moglibyśmy trochę odstąpić od może jakiś takich zwyczajów, kolejny rok przybywają 

z Kazachstanu. Oczywiście muszą i jestem bardzo za tym. A czy nie moglibyśmy pomóc 

przy okazji również objętej wojną Ukrainie wschodniej, gdzie są też rodziny polskie i przy 

okazji byłaby możliwość pomóc im się łatwiej wysiedlić, bo oni są w grupach przybyłych w 

takim ogólnym do nas przybyciu i jeżeli byśmy dwóm czy trzem rodzinom polskim z rejonu 

objętego wojną pomogli, bo w Kazachstanie rozumiem i jestem bardzo za tym, żeby 

przybywali, ale oni nie mają stanu wojny więc może by jeszcze z dwa, trzy lata poczekali, a 

my byśmy się nastawili, żeby usankcjonować. Czy oni aplikują z tych terenów?  

 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

To jest tak, że ta uchwała jest wykonaniem ustawy o repatriacji, a ustawa o repatriacji 

dotyczy tylko byłych azjatyckich republik Związku Radzieckiego, więc nie obejmuje … 

 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 

Ale to jest też była republika Związku Radzieckiego.  

 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  

Ale nie azjatycka. 

 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 

A to nie można wnieść jakiejś … Ustawę, tak jak wszystko w życiu można zmienić. Ścianę 

można przesunąć to i ustawę można zmienić.   

 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

To przez Unię Metropolii trzeba by było wnioskować na jakimś wyższym szczeblu.  

 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 

My jako samorząd możemy zawnioskować. 

 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Oczywiście, że można.  
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Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 

Ich sytuacja jest w tej chwili dramatyczna i jeżeli byśmy chociaż jednego sprawiedliwego 

uratowali, i by nie przyszli tutaj na tułaczkę, na żebraninę, bo to jest jedna wielka 

żebranina, więc taka pomoc miałaby takie szczególne, symboliczne znaczenie, że Polska 

otwiera dla Polaków itd.  
 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

To się zgadza, natomiast to by wymagało zmian na poziomie ustawy.  
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 

To musimy to zrobić. Musimy wnioskować, bić, alarmować, nasi koledzy i koleżanki z opcji 

rządzącej co prawda mało czasu się zostało, ale też mogliby tam poruszyć najpierw w 

gremiach podstawowych, tam dalej, bo na pewno macie może większe możliwości.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Temat na pewno ważny. Myślę, że warto zainteresować tym, jako miasto też może w Unii 

Metropolii Polskich … 
 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Myślę, że też można sprawdzić co się dzieje.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Może taki ruch oddolny w postaci rozmowy z posłami, których znamy, żeby też ich 

zainteresować… 
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 

Można powiedzieć taki atak z … 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Z wielu stron pani radna trzeba próbować.  
 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 

Zgadzam się absolutnie.  
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Wszyscy powinni za tym lobbować.  
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Oczywiście, ale łatwiej nam rozmawiać z posłami, których znamy, więc mamy ich tutaj w 

okręgu, mamy ich zaprzyjaźnionych, warto też o tym mówić i z wielu stron próbować ten 

temat zainicjować.  
 

Pan Damian Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Powiem, że jedna z tych rodzin, która przybędzie do nas w październiku znaleźli sobie de 

facto wytrych, gdyż państwo obecnie zamieszkują na Białorusi, nie na Ukrainie, a tam też 
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jest trudna sytuacja, natomiast pan urodził się w Kazachstanie i tam mieszkał przez część 

dzieciństwa, w związku z tym można było go zakwalifikować, a w praktyce są z Białorusi.  

 

Radna Teresa Wasilewska – członek Komisji 

Nie mam nic przeciwko azjatyckim terenom to można by było dwa w jednym. 

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Pani radna myślę, że warto i dziękuję za ten głos. Czy ktoś z państwa radnych ma jeszcze 

pytania do druku? Nie widzę.    

 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1750. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Damiana Awieruszko – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału 

Rozwoju Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 

jednogłośnie - 7 głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty 

w druku nr 1750. (Opinia nr 64-06/530-88/2023) 

PUNKT – 10 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok - druk nr 1751 + 

Autopoprawka. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXVI sesji Rady Miasta Gdańska z 31 

sierpnia 2023 r. – sprawa BRMG.0006.248.2023). 
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska w imieniu wnioskodawcy 

przedstawiła projekt uchwały wraz z Autopoprawką. 

Powiedziała: szanowni państwo, odnośnie zmian w uchwale budżetowej na 2023 r. z 

Autopoprawką. Autopoprawka została państwu wczoraj przekazana, więc omówię tą 

autopoprawkę. Chodzi głównie o wykonanie zwiększenia dochodów z tytułu darowizny od 

Fundacji Energa i Fundacji Orlen na łączną kwotę 5 250 000 zł i środki te zostaną 

przeznaczone 1 000 000 zł na remont w Gdańskich Domach dla Dzieci, 300 000 zł na zakup 

samochodu do przewozu wychowanków do Domów dla Dzieci, 300 000 zł na remont w 

domach wspomaganych na osiedlu Sitowie, 980 000 zł remont mieszkań dla rodzin z 

pieczy zastępczej, 1 200 000 zł na zakup samochodów osobowych dla gdańskich szkół 

średnich, 820 000 zł na zakup sprzętu komputerowego dla gdańskich przedszkoli, 500 000 
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zł na rozbudowę parku południowego, 150 000 zł na badanie specjalistyczne Wielkiej Alei 

Lipowej. To zostało też uzgodnione, bo wcześniej były wątpliwości czy z darowizny można 

ten wydatek dokonać, ale po uzgodnieniach jak najbardziej.  

Jak również po stronie dochodów następuje korekta na plus o kwotę 924 713 zł. Są to 

środki z UNICEF-u, które de facto zostały przeznaczone wcześniej jakby z naszych środków 

budżetowych na akcję lato w kwocie 726 147 zł i na zatrudnienie asystentów, tłumaczy 

198 566 zł. Stanowi to jakby refundację wcześniej wydatkowanych środków z budżetu 

miasta.  

Teraz jeżeli chodzi o uchwałę, uchwała jest bardziej porządkująca i dotyczy również takich 

dochodów jak środki z funduszu przeciwdziałania covid-19. Jeśli chodzi o zadanie korpus 

wsparcia seniorów tutaj też dokonujemy korekty, która polega na tym, iż rozliczenie 

środków tego zadania jest zwiększeniem z tytułu dotacji z budżetu centralnego, natomiast 

schodzi z funduszu przeciwdziałania na skutek zakończenia stanu epidemii, także jest to 

po prostu księgowe przeniesienie środków, źródła finansowania, a zadanie dalej jest 

realizowane, nie ma żadnego zagrożenia co do wydatkowania tych środków, to jest 

sposób przeniesienia źródła finansowania.  

Jeśli chodzi o stronę wydatkową przenosimy środki na zabezpieczenie brakujących kwot 

odpisu socjalnego 180 000 zł jak również zwracamy do rezerwy ogólnej 170 301 zł, która 

wcześniej była uruchomiona na zakwaterowanie Ukraińców i to jest zwrot wcześniej 

uruchomionej rezerwy, także to też jest techniczne przeniesienie środków.  

Jeśli chodzi o wydatki istotne majątkowe w Wydziale Projektów Inwestycyjnych duża kwota 

12 000 000 zł została przesunięta z realizacji zadania modernizacja drogowych obiektów 

inżynieryjnych. Tutaj nie ma jeszcze uzgodnień z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków 

w związku z tym jest możliwość przesunięcia 12 000 000 zł z zadania kładek Jana z Kolna i 

zadanie zostanie zrealizowane w latach 2024-2025, a tutaj jest dofinansowanie układu 

drogowego w Porcie Północnym. Jest to dofinansowanie na kwotę 68 500 000 zł. Jak 

również przenosimy 3 000 000 zł na zadanie związane z Długim Pobrzeżem w Gdańsku. 

Są tutaj dodatkowe prace, które wcześniej nie były zakontraktowane z wykonawcą.      
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzył dyskusję. 
 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Mam pytanie o te pieniądze z Fundacji Energa. Czy to były środki, o które wnioskowały no 

szkoły czy Wydział Rozwoju Społecznego? Jak to się odbywało konkretnie?   
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 

Wnioskował Urząd na podstawie wniosków i jest to uzgodnione już z prezesem Fundacji. 

Jesteśmy po spotkaniach. Porozumienia jeszcze takiego nie ma podpisanego, ale będzie 

w przeciągu kilku najbliższych dni, ale wkładamy już po stronie dochodów, żeby można 

było jak już będzie podpisane od razu uruchamiać środki na wydatki, żebyśmy zdążyli 

wydać do końca roku, a nie chcieliśmy czekać do września. To jest cały miesiąc do tyłu.   
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Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Oczywiście, dziękuję.  
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 

druku nr 1751 + Autopoprawka. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Emilię Kosińską – Zastępcę Skarbnika Miasta Gdańska, a 

następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 0 głosach 

przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały, zawarty w druku nr 1751 + Autopoprawka. (Opinia nr 64-06/531-89/2023) 

PUNKT – 11 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska - druk 

nr 1752 + Autopoprawka. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXVI sesji Rady Miasta Gdańska z 31 

sierpnia 2023 r. – sprawa BRMG.0006.249.2023). 
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska w imieniu wnioskodawcy 

przedstawiła projekt uchwały wraz z Autopoprawką. 

Powiedziała: szanowni państwo, Wieloletnia Prognoza Finansowa jest dostosowaniem 

praktycznie kwot przedsięwzięć, które wynikają właśnie z tych trzech pozycji zadań 

inwestycyjnych czyli budowa układu drogowego w obszarze Portu Północnego, czyli tu jest 

po stronie na plus i po stronie na minus jest modernizacja drogowych obiektów 

inżynieryjnych i te 3 mln zł na dofinansowanie Długiego Pobrzeża, jak również 500 000 zł 

na park północny, który będzie realizował Gdański Zarząd Dróg i Zieleni. To są praktycznie 

wszystkie zmiany. Autopoprawka dotyczy właśnie tych 500 000 zł na park.   
 

Przewodniczący Krystian Kłos podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne 

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1752 + 

Autopoprawka. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Emilię Kosińską – Zastępcę Skarbnika Miasta Gdańska, a 

następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 0 głosach 
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przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały, zawarty w druku nr 1752 + Autopoprawka. (Opinia nr 64-06/532-90/2023) 

PUNKT – 12 

Omówienie wykonania budżetu Miasta Gdańska za I półrocze 2023 r. 
 

Pani Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 

Szanowni państwo w takim telegraficznym skrócie chciałam powiedzieć, że wykonanie 

budżetu za I półrocze idzie zgodnie z planem i po stronie dochodów i po stronie wydatków. 

Dochody mamy wypracowane w 54%, a więc lekko nadwyżką. Jeśli chodzi o wydatki to jest 

43%. Wydatki majątkowe troszeczkę obniżają, bo jest 27%, bieżące 47% niemniej wydatki 

majątkowe pewnie nadrobią swoją realizacje w drugiej połowie roku. Takie mamy 

uzgodnienia i zapewnienia ze strony WPI i DRMG. Natomiast cieszymy się, że dochody idą 

nasze własne zgodnie z planem, bo były duże obawy czy będziemy realizować nasze 

dochody, ale jednak to świadczy i o naszej płynności i zdolności do spłaty zobowiązań itd., 

także pierwsze półrocze zamknęliśmy nie deficytem, ale nadwyżką małą, ale nadwyżką 

operacyjną co jest ważne, ale nadwyżka budżetu to jest 71 mln zł, nadwyżka operacyjna 

to jest 257 mln zł, więc to nas bardzo cieszy. Czy taka tendencja będzie utrzymana do 

końca roku to trudno powiedzieć, byłoby dobrze, ale może być różnie. Czy są jakieś 

pytania?    

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Chciałem podziękować pani Skarbnik, bo my teraz dostajemy jako Komisja cyklicznie takie 

zestawienie. To nam też ułatwia. Jesteśmy w stanie na bieżąco śledzić w Excelu wygodnie 

i za to serdecznie dziękujemy.   

 

Radna Elżbieta Strzelczyk – członek Komisji 

Jest czytelne.  

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Możemy na tych plikach pracować. Czy są jakieś pytania do pani Skarbnik odnośnie 

omówienia wyników? Nie widzę.  

 

PUNKT – 13 

Wnioski Komisji do projektu budżetu Miasta Gdańska na rok 2024. 

 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

Czy Komisja składa jakieś wnioski do budżetu na rok 2024? Każdy radny może też 

indywidualnie złożyć. Na ten moment nie widzę. Dziękuję bardzo.  
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PUNKT – 14 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radny Krystian Kłos – Przewodniczący Komisji 

W okresie wakacyjnym przyszło zaproszenie z Amber Expo dotyczące powołania Komisji 

konkursowej, która wyłoni operatora basenu, który ma powstać w przyszłym roku we 

Wrzeszczu, basen przy Kościuszki/Legionów. Pozwoliłem siebie zgłosić do tej komisji 

konkursowej. Czas był pilny, a jako radny z Wrzeszcza i zaangażowany w tę sprawę myślę, 

że sobie poradzę.  

Czy ktoś z państwa radnych ma jeszcze jakieś wnioski? Pytania?   

Bardzo dziękuję za sprawne procedowanie.  
 

 

Następnie przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji. 

Koniec -  godz. 7:40 

 

Przewodniczący 

Komisji Strategii i Budżetu RMG 

 

/-/ Krystian Kłos 
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